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Admisión a trámite e publicación 
 
ı 23723 (12/PRE-006752) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de San Xoán de Río entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80294 
ı 23724 (12/PRE-006753) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sandiás entre 2009 e 2024    80295 
 
ı 23725 (12/PRE-006754) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santa Comba entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80296 
ı 23726 (12/PRE-006755) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santiago de Compostela entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80297 
ı 23727 (12/PRE-006756) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santiso entre 2009 e 2024     80298 
 
ı 23729 (12/PRE-006757) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sanxenxo entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80299 
ı 23730 (12/PRE-006758) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sarreaus entre 2009 e 2024  80300 
 
ı 23731 (12/PRE-006759) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sarria entre 2009 e 2024        80301 
 
ı 23732 (12/PRE-006760) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Silleda entre 2009 e 2024      80302 
 
ı 23733 (12/PRE-006761) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sober entre 2009 e 2024        80303 
 
ı 23735 (12/PRE-006762) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sobrado entre 2009 e 2024   80304 
 
ı 23736 (12/PRE-006763) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Soutomaior entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80305 
ı 23737 (12/PRE-006764) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Taboada entre 2009 e 2024   80306 
 
ı 23738 (12/PRE-006765) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Taboadela entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80307 
ı 23739 (12/PRE-006766) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Teo entre 2009 e 2024            80308 
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ı 23740 (12/PRE-006767) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tomiño entre 2009 e 2024     80309 
 
ı 23741 (12/PRE-006768) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Toén entre 2009 e 2024         80310 
 
ı 23742 (12/PRE-006769) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Toques entre 2009 e 2024     80311 
 
ı 23743 (12/PRE-006770) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tordoia entre 2009 e 2024     80312 
 
ı 23744 (12/PRE-006771) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Touro entre 2009 e 2024        80313 
 
ı 23745 (12/PRE-006772) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trabada entre 2009 e 2024    80314 
 
ı 23746 (12/PRE-006773) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trasmiras entre 2009 e 2024             
                                                                                                                                                                  80315 
ı 23747 (12/PRE-006774) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trazo entre 2009 e 2024        80316 
 
ı 23748 (12/PRE-006775) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Triacastela entre 2009 e 2024           
                                                                                                                                                                  80317 
ı 23749 (12/PRE-006776) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tui entre 2009 e 2024             80318 
 
ı 23750 (12/PRE-006777) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Val do Dubra entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80319 
ı 23751 (12/PRE-006778) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Valdoviño entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80320 
ı 23752 (12/PRE-006779) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Valga entre 2009 e 2024         80321 
 
ı 23753 (12/PRE-006780) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vedra entre 2009 e 2024        80322 
 
ı 23754 (12/PRE-006781) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Verea entre 2009 e 2024        80323 
 
ı 23755 (12/PRE-006782) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Verín entre 2009 e 2024         80324 
 
ı 23756 (12/PRE-006783) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Viana do Bolo entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80325 
ı 23757 (12/PRE-006784) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vigo entre 2009 e 2024          80326 
 
ı 23758 (12/PRE-006785) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vila de Cruces entre 2009 e 2024  80327 
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ı 23759 (12/PRE-006786) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilaboa entre 2009 e 2024     80328 
 
ı 23760 (12/PRE-006787) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilagarcía de Arousa entre 2009 e 
2024                                                                                                                                                          80329 
 
ı 23761 (12/PRE-006788) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilalba entre 2009 e 2024      80330 
 
ı 23762 (12/PRE-006789) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilamartín de Valdeorras entre 2009 
e 2024                                                                                                                                                         80331 
 
ı 23763 (12/PRE-006790) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilamarín entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80332 
ı 23764 (12/PRE-006791) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilanova de Arousa entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80333 
ı 23765 (12/PRE-006792) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilar de Barrio entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80334 
ı 23766 (12/PRE-006793) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilar de Santos entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80335 
ı 23767 (12/PRE-006794) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilardevós entre 2009 e 2024   80336 
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ı 23768  (12/PRE-006795) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilariño de Conso entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80337 
ı 23769 (12/PRE-006796) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilarmaior entre 2009 e 2024   80338 
 
ı 23770 (12/PRE-006797) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilasantar entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80339 
ı 23771 (12/PRE-006798) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vimianzo entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80340 
ı 23772 (12/PRE-006799) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Viveiro entre 2009 e 2024      80341 
 
ı 23773 (12/PRE-006800) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xermade entre 2009 e 2024  80342 
 
ı 23774 (12/PRE-006801) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xinzo de Limia entre 2009 e 2024 
                                                                                                                                                                  80343 
ı 23775 (12/PRE-006802) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xove entre 2009 e 2024          80344 
 
ı 23776 (12/PRE-006803) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xunqueira de Ambía entre 2009 e 
2024                                                                                                                                                          80345 
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ı 23777 (12/PRE-006804) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xunqueira de Espadanedo entre 2009 
e 2024                                                                                                                                                       80346 
 
ı 23778 (12/PRE-006805) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Zas entre 2009 e 2024            80347 
 
ı 23786 (12/PRE-006806) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os orzamentos, os prazos e a licitación do proxecto e das obras para a fase final do Plan di-
rector do Complexo Hospitalario Universitario de Ferrol                                                               80348 
 
ı 23792 (12/PRE-006807) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre o financiamento por parte do Goberno galego dos proxectos anunciados en Ferrol para a 
construción dunha planta de estruturas navais flotantes para a eólica mariña e mais dun centro de 
fabricación avanzada no tratamento térmico do aceiro                                                                 80350 
 
ı 23799 (12/PRE-006808) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre o proxecto do Goberno galego para a construción dun novo centro de saúde en Ferrol, os 
seus prazos de execución, os orzamentos previstos e as condicións do convenio co Concello 
                                                                                                                                                                  80352 
ı 23806 (12/PRE-006809) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os compromisos orzamentarios do Goberno galego para adquirir o edificio que albergará a 
nova oficina do Servizo de Mediación, Arbitraxe e Conciliación en Ferrol, así como os orzamentos e 
prazos de rehabilitación e posta en marcha                                                                                     80354 
 
ı 23811 (12/PRE-006810) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a nova avaría das tubaxes do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense producida o 
9 de abril de 2025 e as medidas que está a tomar a Xunta de Galicia en relación coa seguridade das 
instalacións                                                                                                                                             80356 
 
ı 23822 (12/PRE-006811) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
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Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a ordenación, a dotación profesional e os protocolos da Área Sanitaria de Ourense, Verín e 
O Barco de Valdeorras para a atención dos pacientes de covid persistente                               80359 
 
ı 23837 (12/PRE-006812) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre o número de procedementos de contratación pública de servizos de comedor dos centros 
dependentes da Administración autonómica que priorizan o consumo de produtos locais e cantos 
deles contan con cociña propia                                                                                                           80363 
 
ı 23843 (12/PRE-006813) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar 
Sobre as actuais condicións de seguridade viaria na estrada AC-440 á altura de Quintáns, Muxía, 
debido á desaparición da pintura dun paso de peóns                                                                    80366 
 
ı 23860 (12/PRE-006814) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a postura do Goberno galego respecto das denuncias públicas das organizacións sindicais 
polo eventual incumprimento do acordo do ano 2023 referido ás ratios de alumnos/as por aula e 
as modificacións do seu calendario de aplicación                                                                           80369 
 
ı 23866 (12/PRE-006815) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as medidas que pensa pór en marcha a Xunta de Galicia para actuar como motor de desen-
volvemento da cultura galega                                                                                                              80372 
 
ı 23872 (12/PRE-006816) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a política de prevención da Xunta de Galicia canto á enfermidade de Aujeszky, que ten inci-
dencia na poboación de xabaril, no gando porcino ou nos cánidos                                             80374 
 
ı 23876 (12/PRE-006817) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o atraso na creación dos grupos de emerxencias supramunicipais de Moraña e A Lama 
                                                                                                                                                                  80377 
ı 23886 (12/PRE-006818) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o rango legal das denominadas «zonas ben conservadas en estudo» e a súa exclusión dos 
status de protección previstos na Lei do patrimonio natural e a biodiversidade de Galicia     80380 

XII lexislatura. Número 190. 22 de abril de 2025 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

80281

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


ı 23901 (12/PRE-006819) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as incidencias producidas nas instalacións dos edificios do Complexo Hospitalario Universitario 
de Ourense e a valoración que fai o Goberno galego do seu estado de conservación e da súa seguridade 
                                                                                                                                                                  80382 
ı 23910 (12/PRE-006820) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre as medidas de reorganización e formación sanitaria para afrontar a covid persistente 
                                                                                                                                                                  80385 
ı 23920 (12/PRE-006821) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia previstas no convenio de colaboración co Concello de Ferrol 
para a rehabilitación urbana da cidade, así como os prazos para a sinatura do devandito convenio 
e a súa posta en marcha                                                                                                                       80388 
 
ı 23926 (12/PRE-006822) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre o avance do programa Rexurbe en Ferrol para a adquisición de inmobles destinados a vi-
venda de alugueiro accesible, das actividades de rehabilitación da Área Rexurbe de Ferrol e das 
áreas de rehabilitación integral declaradas polo concello desta cidade                                      80390 
 
ı 23932 (12/PRE-006823) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre a fase en que se atopa a construción de vivendas de promoción pública por parte da Xunta 
de Galicia no polígono do Bertón, no concello de Ferrol, e os compromisos orzamentarios vincula-
dos a estas actuacións                                                                                                                          80392 
 
ı 23942 (12/PRE-006824) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a postura e as previsións da Xunta de Galicia ante a demanda dunha modificación do servizo 
de garda do persoal médico forense do Instituto de Medicina Legal de Galicia                         80394 
 
ı 23948 (12/PRE-006825) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e 2 máis 
Sobre os obxectivos que espera acadar a Xunta de Galicia en 2025 no ámbito da empregabilidade 
das persoas con discapacidades                                                                                                         80396 
 
ı 23954 (12/PRE-006826) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego ante a sentenza que anula parte do proxecto 
para unha liña eléctrica que atravesaría a contorna do castro Lupario, en Rois, e o Camiño Portu-
gués                                                                                                                                                          80398 
 
ı 23964 (12/PRE-006827) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a posibilidade de convocar unha reunión cos grupos da 
oposición e de impulsar un plan de rescate galego debido á situación provocada pola actual suba 
dos aranceis en Estados Unidos                                                                                                          80401 
 
ı 23969 (12/PRE-006828) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre as denuncias de acoso laboral no Centro de Investigacións Agrarias de Mabegondo contidas 
nun recurso presentado por unha funcionaria do centro                                                              80404 
 
ı 23975 (12/PRE-006829) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre o nivel de execución dos programas orzamentarios en materia de políticas activas de em-
prego dos últimos dez anos e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para melloralo      80407
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1. Procedementos parlamentarios 

1.3. Procedementos de control e impulso 
1.3.8. Procedementos de control económico e orzamentario 
1.3.8.1. Informes anuais de fiscalización das contas do sector público de Galicia 
 
CONSELLO DE CONTAS 
 
Informe da Conta Xeral das entidades locais, exercicio 2023  
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 15 de abril de 2025, acordou: 
 
Toma de coñecemento, traslado aos portavoces dos grupos parlamentarios e á Comisión Perma-
nente non Lexislativa para as Relacións co Consello de Contas e publicación do acordo 
 
- 23863 (12/ICON-000017) 
Consello de Contas de Galicia 
Escrito do Consello de Contas polo que se dá traslado, en cumprimento do artigo 19 da Lei 6/1985, 
do 24 de xuño, do Consello de Contas de Galicia, reformada pola Lei 8/2015, do 7 de agosto, e do 
artigo 49 do seu Regulamento de réxime interior, do Informe da conta xeral das entidades locais, 
exercicio 2023  
 
Santiago de Compostela, 16 de abril de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª 
 
A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 15 de abril de 2025, adoptou os seguintes acordos: 
 
1.4. Procedementos de información 
1.4.4. Preguntas 
1.4.4.3. Preguntas para resposta por escrito  
 
Admisión a trámite e publicación 
 
- 23723 (12/PRE-006752) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de San Xoán de Río entre 2009 e 2024 
 
- 23724 (12/PRE-006753) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sandiás entre 2009 e 2024 
 
- 23725 (12/PRE-006754) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santa Comba entre 2009 e 2024 
 
- 23726 (12/PRE-006755) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santiago de Compostela entre 2009 
e 2024 
 
- 23727 (12/PRE-006756) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santiso entre 2009 e 2024 
 
- 23729 (12/PRE-006757) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sanxenxo entre 2009 e 2024 
 
- 23730 (12/PRE-006758) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sarreaus entre 2009 e 2024 
 
- 23731 (12/PRE-006759) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sarria entre 2009 e 2024 
 
- 23732 (12/PRE-006760) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Silleda entre 2009 e 2024 
 
- 23733 (12/PRE-006761) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sober entre 2009 e 2024 
 
- 23735 (12/PRE-006762) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sobrado entre 2009 e 2024 
 
- 23736 (12/PRE-006763) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Soutomaior entre 2009 e 2024 
 
- 23737 (12/PRE-006764) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Taboada entre 2009 e 2024 
 
- 23738 (12/PRE-006765) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Taboadela entre 2009 e 2024 
 
- 23739 (12/PRE-006766) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Teo entre 2009 e 2024 
 
- 23740 (12/PRE-006767) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tomiño entre 2009 e 2024 
 
- 23741 (12/PRE-006768) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Toén entre 2009 e 2024 
 
- 23742 (12/PRE-006769) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Toques entre 2009 e 2024 
 
- 23743 (12/PRE-006770) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tordoia entre 2009 e 2024 
 
- 23744 (12/PRE-006771) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Touro entre 2009 e 2024 
 
- 23745 (12/PRE-006772) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trabada entre 2009 e 2024 
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- 23746 (12/PRE-006773) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trasmiras entre 2009 e 2024 
 
- 23747 (12/PRE-006774) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trazo entre 2009 e 2024 
 
- 23748 (12/PRE-006775) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Triacastela entre 2009 e 2024 
 
- 23749 (12/PRE-006776) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tui entre 2009 e 2024 
 
- 23750 (12/PRE-006777) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Val do Dubra entre 2009 e 2024 
 
- 23751 (12/PRE-006778) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Valdoviño entre 2009 e 2024 
 
- 23752 (12/PRE-006779) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Valga entre 2009 e 2024 
 
- 23753 (12/PRE-006780) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vedra entre 2009 e 2024 
 
- 23754 (12/PRE-006781) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Verea entre 2009 e 2024 
 
- 23755 (12/PRE-006782) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Verín entre 2009 e 2024 
 
- 23756 (12/PRE-006783) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Viana do Bolo entre 2009 e 2024 
 
- 23757 (12/PRE-006784) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vigo entre 2009 e 2024 
 
- 23758 (12/PRE-006785) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vila de Cruces entre 2009 e 2024 
 
- 23759 (12/PRE-006786) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilaboa entre 2009 e 2024 
 
- 23760 (12/PRE-006787) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilagarcía de Arousa entre 2009 e 2024 
 
- 23761 (12/PRE-006788) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilalba entre 2009 e 2024 
 
- 23762 (12/PRE-006789) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilamartín de Valdeorras entre 2009 
e 2024 
 
- 23763 (12/PRE-006790) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilamarín entre 2009 e 2024 
 
- 23764 (12/PRE-006791) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
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Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilanova de Arousa entre 2009 e 2024 
 
- 23765 (12/PRE-006792) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilar de Barrio entre 2009 e 2024 
 
- 23766 (12/PRE-006793) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilar de Santos entre 2009 e 2024 
 
- 23767 (12/PRE-006794) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilardevós entre 2009 e 2024 
 
- 23768 (12/PRE-006795) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilariño de Conso entre 2009 e 2024 
 
- 23769 (12/PRE-006796) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilarmaior entre 2009 e 2024 
 
- 23770 (12/PRE-006797) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilasantar entre 2009 e 2024 
 
- 23771 (12/PRE-006798) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vimianzo entre 2009 e 2024 
 
- 23772 (12/PRE-006799) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Viveiro entre 2009 e 2024 
 
- 23773 (12/PRE-006800) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xermade entre 2009 e 2024 
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- 23774 (12/PRE-006801) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xinzo de Limia entre 2009 e 2024 
 
- 23775 (12/PRE-006802) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xove entre 2009 e 2024 
 
- 23776 (12/PRE-006803) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xunqueira de Ambía entre 2009 e 
2024 
 
- 23777 (12/PRE-006804) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xunqueira de Espadanedo entre 2009 
e 2024 
 
- 23778 (12/PRE-006805) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Gómez Besteiro, José Ramón 
Sobre o investimento total de Augas de Galicia no concello de Zas entre 2009 e 2024 
 
- 23786 (12/PRE-006806) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os orzamentos, os prazos e a licitación do proxecto e das obras para a fase final do Plan di-
rector do Complexo Hospitalario Universitario de Ferrol 
 
- 23792 (12/PRE-006807) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre o financiamento por parte do Goberno galego dos proxectos anunciados en Ferrol para a 
construción dunha planta de estruturas navais flotantes para a eólica mariña e mais dun centro de 
fabricación avanzada no tratamento térmico do aceiro 
 
- 23799 (12/PRE-006808) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre o proxecto do Goberno galego para a construción dun novo centro de saúde en Ferrol, os 
seus prazos de execución, os orzamentos previstos e as condicións do convenio co Concello 
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- 23806 (12/PRE-006809) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre os compromisos orzamentarios do Goberno galego para adquirir o edificio que albergará a 
nova oficina do Servizo de Mediación, Arbitraxe e Conciliación en Ferrol, así como os orzamentos e 
prazos de rehabilitación e posta en marcha 
 
- 23811 (12/PRE-006810) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a nova avaría das tubaxes do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense producida o 
9 de abril de 2025 e as medidas que está a tomar a Xunta de Galicia en relación coa seguridade das 
instalacións 
 
- 23822 (12/PRE-006811) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Presas Bergantiños, Noa Olalla 
Sobre a ordenación, a dotación profesional e os protocolos da Área Sanitaria de Ourense, Verín e 
O Barco de Valdeorras para a atención dos pacientes de covid persistente 
 
- 23837 (12/PRE-006812) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 4 máis 
Sobre o número de procedementos de contratación pública de servizos de comedor dos centros 
dependentes da Administración autonómica que priorizan o consumo de produtos locais e cantos 
deles contan con cociña propia 
 
- 23843 (12/PRE-006813) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Insua Lema, Óscar 
Sobre as actuais condicións de seguridade viaria na estrada AC-440 á altura de Quintáns, Muxía, 
debido á desaparición da pintura dun paso de peóns 
 
- 23860 (12/PRE-006814) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e Longueira Castro, Silvia 
Sobre a postura do Goberno galego respecto das denuncias públicas das organizacións sindicais 
polo eventual incumprimento do acordo do ano 2023 referido ás ratios de alumnos/as por aula e 
as modificacións do seu calendario de aplicación 
 
- 23866 (12/PRE-006815) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Queixas Zas, Mercedes 
Sobre as medidas que pensa pór en marcha a Xunta de Galicia para actuar como motor de desen-
volvemento da cultura galega 
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- 23872 (12/PRE-006816) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Fernández González, Ariadna 
Sobre a política de prevención da Xunta de Galicia canto á enfermidade de Aujeszky, que ten inci-
dencia na poboación de xabaril, no gando porcino ou nos cánidos 
 
- 23876 (12/PRE-006817) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o atraso na creación dos grupos de emerxencias supramunicipais de Moraña e A Lama 
 
- 23886 (12/PRE-006818) 
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego 
Bará Torres, Xosé Luís 
Sobre o rango legal das denominadas «zonas ben conservadas en estudo» e a súa exclusión dos 
status de protección previstos na Lei do patrimonio natural e a biodiversidade de Galicia 
 
- 23901 (12/PRE-006819) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre as incidencias producidas nas instalacións dos edificios do Complexo Hospitalario Universi-
tario de Ourense e a valoración que fai o Goberno galego do seu estado de conservación e da súa 
seguridade 
 
- 23910 (12/PRE-006820) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Espinosa Mangana, María Elena e Longueira Castro, Silvia 
Sobre as medidas de reorganización e formación sanitaria para afrontar a covid persistente 
 
- 23920 (12/PRE-006821) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre as actuacións da Xunta de Galicia previstas no convenio de colaboración co Concello de Ferrol 
para a rehabilitación urbana da cidade, así como os prazos para a sinatura do devandito convenio 
e a súa posta en marcha 
 
- 23926 (12/PRE-006822) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
Sobre o avance do programa Rexurbe en Ferrol para a adquisición de inmobles destinados a vi-
venda de alugueiro accesible, das actividades de rehabilitación da Área Rexurbe de Ferrol e das 
áreas de rehabilitación integral declaradas polo concello desta cidade 
 
- 23932 (12/PRE-006823) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Abalde Alonso, Julio Ernesto e 2 máis 
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Sobre a fase en que se atopa a construción de vivendas de promoción pública por parte da Xunta 
de Galicia no polígono do Bertón, no concello de Ferrol, e os compromisos orzamentarios vincula-
dos a estas actuacións 
 
- 23942 (12/PRE-006824) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Castro Rey, Paloma e Iglesias Rey, Patricia 
Sobre a postura e as previsións da Xunta de Galicia ante a demanda dunha modificación do servizo 
de garda do persoal médico forense do Instituto de Medicina Legal de Galicia 
 
- 23948 (12/PRE-006825) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Longueira Castro, Silvia e 2 máis 
Sobre os obxectivos que espera acadar a Xunta de Galicia en 2025 no ámbito da empregabilidade 
das persoas con discapacidades 
 
- 23954 (12/PRE-006826) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 2 máis 
Sobre as actuacións previstas polo Goberno galego ante a sentenza que anula parte do proxecto 
para unha liña eléctrica que atravesaría a contorna do castro Lupario, en Rois, e o Camiño Portu-
gués 
 
- 23964 (12/PRE-006827) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Iglesias Rey, Patricia e 3 máis 
Sobre a postura da Xunta de Galicia ante a posibilidade de convocar unha reunión cos grupos da 
oposición e de impulsar un plan de rescate galego debido á situación provocada pola actual suba 
dos aranceis en Estados Unidos 
 
- 23969 (12/PRE-006828) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e Méndez López, Lara 
Sobre as denuncias de acoso laboral no Centro de Investigacións Agrarias de Mabegondo contidas 
nun recurso presentado por unha funcionaria do centro 
 
- 23975 (12/PRE-006829) 
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia 
Rodríguez Dacosta, María del Carmen e 2 máis 
Sobre o nivel de execución dos programas orzamentarios en materia de políticas activas de em-
prego dos últimos dez anos e as medidas previstas pola Xunta de Galicia para melloralo 
 
Santiago de Compostela, 15 de abril de 2025 
María Elena Candia López 
Vicepresidenta 1ª
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de San Xoán de 

Río entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:13:51 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sandiás entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:14:07 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santa Comba 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:14:22 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santiago de 

Compostela entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación 

realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:14:34 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Santiso entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:14:48 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sanxenxo entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:15:03 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sarreaus entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:15:18 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sarria (Lugo) 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:15:33 
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Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Silleda entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:15:51 

 

C
SV

: R
EX

PG
-c

ue
IC

W
KI

8-
4

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

80302

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sober entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:16:05 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Sobrado (A 

Coruña) entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:16:17 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Soutomaior 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:16:28 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Taboada entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:16:47 
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Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Taboadela entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:17:00 
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Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Teo entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:17:15 
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Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tomiño entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:17:45 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Toén entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:17:33 
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Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Toques entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:17:59 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tordoia entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:18:12 
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Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Touro entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:18:25 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trabada entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:18:41 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trasmiras entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:18:56 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Trazo entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:19:41 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Triacastela entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:19:54 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Tui entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:20:07 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Val do Dubra 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:20:20 

 

C
SV

: R
EX

PG
-s

oM
6f

i5
C

8-
3

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

80319

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Valdoviño entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:20:32 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Valga entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:20:48 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vedra entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:21:01 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Verea entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:21:15 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Verín entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:21:26 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Viana do Bolo 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:21:40 

 

C
SV

: R
EX

PG
-N

G
So

XG
2B

c-
8

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

80325

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vigo entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:21:51 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vila de Cruces 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:22:03 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilaboa entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:22:17 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilagarcía de 

Arousa entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:22:28 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilalba entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:22:40 
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28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilamartín de 

Valdeorras entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación 

realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:23:04 
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Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilamarín entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:22:52 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilanova de 

Arousa entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:23:16 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilar de Barrio 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:23:29 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilar de Santos 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:23:40 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilardevós entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:23:54 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilariño de 

Conso entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:24:06 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilarmaior entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:24:20 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vilasantar entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:24:32 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Vimianzo entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:24:44 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Viveiro entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:24:57 
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Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xermade entre 

os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:25:10 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xinzo de Limia 

entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:25:29 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xove entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:25:46 
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     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xunqueira de 

Ambía entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:25:57 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Xunqueira de 

Espadanedo entre os anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación 

realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:26:11 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

José Ramón Gómez Besteiro, deputado-portavoz pertencente ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 

152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

 

Por todo o exposto, o deputado-portavoz que asina formula a seguinte pregunta 

para a súa resposta escrita: 

 

Cal foi o investimento total de Augas de Galicia no concello de Zas entre os 

anos 2009 e 2024, detallado por ano e actuación realizada? 

 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril do 2025 

 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

José Ramón Gómez Besteiro na data 09/04/2025 12:26:24 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, María Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta por escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

O Consello da Xunta de Galicia anunciou, na súa reunión celebrada en Ferrol, 

que proximamente licitará o contrato de servizo para a redacción do proxecto e 

a dirección de obra da fase final do Plan director do Complexo Hospitalario 

Universitario de Ferrol (CHUF). 

 

Esta última fase anúnciase cun prazo de execución prevista de 52 meses para 

esta fase final do Plan director do CHUF. Nesta fase final do Plan director do 

Hospital Naval, e do Arquitecto Marcide  afrontaranse, indican, as actuacións 

máis importantes das fases 2 e 3 do Plan director do complexo hospitalario. 

 

O plan director de reforma do CHUF foi presentado polo presidente Feijoo no 

ano 2017, cun período previsto de execución de cinco anos, para as 4 fases 

previstas, tendo en conta os problemas que conlevaba realizar obras co 

hospital funcionando, a inversión inicial prevista era de 80 millóns de euros é as 

estimacións de inicio das obras era o segundo semestre do 2018. Esta nova 

acción anunciada pola Xunta de Galicia demostra o importante retraso que se 
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está a producir na execución do Plan director de reforma do CHUF, os 

hospitais Naval e Arquitecto Marcide. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cales son as características dos pregos de licitación do servizo para a 

redacción do proxecto e a dirección de obra da fase final do Plan director 

do Complexo Hospitalario Universitario de Ferrol (CHUF)? Cales son os 

compromisos orzamentarios para finalizar o Plan director do Complexo 

Hospitalario Universitario de Ferrol (CHUF)? 

2. Cales son os costes orzamentarios das distintas fases e obras xa 

executadas e das previstas para finalizar o Plan director do CHUF? 

3. Cales son os prazos para executar as distintas fases e obras para 

finalizar o Plan director do CHUF? 

 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, 8 de abril do 2025  

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/04/2025 12:41:20 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/04/2025 12:41:29 

 

Silvia Longueira Castro na data 09/04/2025 12:41:37 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Patricia Iglesias Rey e Lara Méndez López, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

O Consello da Xunta de Galicia anunciou dous proxectos para o impulso da 

industria metalúrxica na comarca de Ferrol, Eume e Ortegal.  

 

O primeiro proxecto é a creación dunha planta de fabricación de estruturas 

navais flotantes para a eólica mariña, que se instalará no porto exterior de 

Ferrol, onde prevén ocupar unha superficie de 74.025 metros cadrados, 

distribuídos en 10.000 metros cadrados de naves e instalacións e 64.000 

metros cadrados para ensamblaxe e almacenamento.  

 

O segundo é un proxecto centrado na posta en marcha dunha infraestrutura de 

uso compartido para o tratamento térmico do aceiro, un Centro de Fabricación 

Avanzada, impulsando así unha instalación única en Galicia e sen precedentes 

no contexto estatal. 
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Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cal é a contía do financiamento e instrumentos utilizados por parte da 

Xunta de Galicia para a construción da planta de fabricación de 

estruturas navais flotantes para a eólica mariña no porto exterior de 

Ferrol?  

2. Cal é a contía do financiamento e instrumentos utilizados por parte da 

Xunta de Galicia para o proxecto centrado como Centro de Fabricación 

Avanzada no tratamento térmico do aceiro na comarca do Ferrol, Eume 

e Ortegal? 

 

 

Santiago de Compostela, a 8 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/04/2025 12:45:32 

 

Patricia Iglesias Rey na data 09/04/2025 12:45:43 

 

Lara Méndez López na data 09/04/2025 12:45:52 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, María Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta por escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

O Consello da Xunta de Galicia anunciou que o Goberno autonómico ten 

previsto construír un novo centro de saúde no barrio ferrolán de San Xoán 

nunha parcela cedida polo Concello de Ferrol ao Servizo Galego de Saúde, 

para que a Consellería de Sanidade realice os trámites necesarios para á 

licitación do proxecto. 

 

Segundo o que informa o Consello da Xunta este novo centro de saúde en 

Ferrol prestará asistencia sanitaria a máis de 10.200 persoas usuarias, que 

actualmente reciben a atención médica noutros centros de saúde do Concello, 

dos barrios de San Xoán, Catabois e Santa Cecilia, a atención pediátrica 

manterase no Fontenla Maristany. 
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Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cal é o proxecto e orzamentos de construción do novo centro de saúde 

no Concello de Ferrol? Cales son as condicións do convenio co Concello 

de Ferrol para a construción do novo centro de saúde? 

2. Cales son as características, dotación de recursos humanos e 

especialidades que se porán en marcha no novo centro de saúde do 

Concello de Ferrol? 

3. Cales son os prazos que ten a Xunta de Galicia para a sinatura do 

convenio, da cesión da parcela polo Concello de Ferrol e de licitación e 

construción do novo centro de saúde? 

 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 9 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/04/2025 12:52:09 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/04/2025 12:52:19 

 

Silvia Longueira Castro na data 09/04/2025 12:52:27 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Carmen Rodríguez Dacosta e María Elena 

Espinosa Mangana, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta por escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

Unha destas accións que anunciou o Consello da Xunta a licitación da 

redacción do proxecto de obra de acondicionamento do local destinado á nova 

oficina de emprego de Ferrol centro e que tamén albergará o Servizo de 

Mediación, Arbitraxe e Conciliación (SMAC), indicando que as accións que 

realizará a Xunta de Galicia para dotar esta nova oficina será adquirilo e 

rehabilitalo. 

 

A Oficina estará sitiada no Edificio Pita Romero (Galerías Ferrol) entre a rúa 

Galiano e a rúa Real.  

 

Esta oficina uniríase a xa existente no barrio de Esteiro de Ferrol, que 

continuará a funcionar na súa localización da avenida de Vigo. Esta actuación 

enmarcaríase no proceso de modernización do Servizo Público de Emprego de 

Galicia que pretende realizar a Xunta reforzando os servizos para o impulso da 

empregabilidade, da xestión das ofertas, da formación para o emprego, a 

orientación en materia laboral, etc. 
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Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cales son os compromisos orzamentarios para adquirir o edificio que 

albergará a nova oficina do Servizo de Mediación, Arbitraxe e 

Conciliación (SMAC) en Ferrol? 

2. Cales son os prazos e orzamentos para a rehabilitación do edificio 

adquirido pola Xunta de Galicia para albergar a nova oficina do Servizo 

de Mediación, Arbitraxe e Conciliación (SMAC) en Ferrol? 

3. En que data ten prevista a Xunta de Galicia poñer en servizo a nova 

oficina de SMAC para reforzar os servizos de impulso da 

empregabilidade, da xestión das ofertas, da formación para o emprego, 

a orientación en materia laboral? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 9 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/04/2025 12:55:48 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 09/04/2025 12:55:59 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/04/2025 12:56:07 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa ao novo rebentón de 

tubaxes no Complexo Hospitalario de Ourense o día 9 de abril de 2025. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O pasado mércores 9 de abril de 2025 tiña lugar un novo rebentón de tubaxes de 

auga quen no Complexo Hospitalario de Ourense o día 9 de abril de 2025 na zona de 

atención ás e aos pacientes e saída cara urxencias do edificio Cristal, que é un 

continuum ao Materno, no que 11 días antes se derrubaba parte do teito por terceira vez 

en ano e medio. 

Esta situación dá conta da falta de medidas de prevención e mantemento que 

arrastra o Complexo Hospitalario e pon de relevo a pouca confianza política e de 

xestión que está a dar a Xerencia da Área sanitaria de Ourense, Verín e Valdeorras e da 

Consellaría de Sanidade, toda vez que ao mesmo tempo están a difamar as 

preocupacións de cidadanía, asociacións de doentes, xunta de persoal, grupos da 

oposición e demais colectivos que se están a mobilizar, preguntar ou requirir 

información sobre as instalacións hospitalarias. 

Novamente un incidente deste tipo causou transtornos para a prestación dos 

servizos e, afortunadamente, non tivo danos persoais pois por fortuna a auga quente non 

danou traballadores, traballadoras ou persoas usuarias. Porén, deben ser esclarecidas as 

causas, as medidas a tomar, as afeccións e as medidas que se van tomar para que non 

volva acontecer. 
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Cales son as causas, consecuencias e medidas tomadas por parte da Xunta de 

Galiza ante o novo rebentón de tubaxes acontecido no CHUO no mes de abril? 

En que consistiu a avaría ou avarías? 

Cal foi a última inspección de seguridade da zona afectada? En que data e con 

que resultados? 

Cantas veces houbo avarías relacionadas coas tubaxes no Edificio Cristal nos 

últimos cinco anos? 

Considera o goberno galego que está a tomar as medidas necesarias para a 

adecuada revisión das instalacións do CHUO tendo en conta os últimos 

acontecementos? 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Noa Presas Bergantiños na data 09/04/2025 13:11:28 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para resposta escrita, relativa á atención de doentes de 

covid persistente en Ourense e ás decisións do goberno galego encamiñadas a recortar e 

precarizar a súa atención. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A pandemia da covid-19 trouxo múltiples consecuencias en materia sanitaria e 

de saúde pública. Entre outras, está o reto da atención a todas aquelas persoas que 

sofren o que popularmente coñecemos como covid persistente e que a propia 

Organización Mundial da Saúde ten definido como afección posterior á covid-19, 

condición posterior á covid ou covid de longa duración. 

Trátase da condición que ocorre en doentes con antecedentes de infección 

probable ou confirmada, xeralmente tres meses despois do inicio e con sintomatoloxía 

que dura cando menos dous meses e non pode explicarse cun diagnóstico alternativo. 

Entre esta sintomatoloxía podemos falar de fatiga, dificultade para respirar ou 

disfuncións cognitivas e que xeralmente teñen un impacto no funcionamento diario e 

calidade de vida destas persoas. 

Recentemente, pacientes de Ourense alertaron do peche definitivo da unidade 

post covid que viña funcionando no Complexo Hospitalario Universitario de Ourense. 

Así, usuarios e usuarias convocaron á cidadanía a unha mobilización para reclamar o 

mantemento do servizo e manifestar a súa preocupación polo abandono da 

administración galega despois de levar xa meses reducindo o persoal. 
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Cómpre lembrar que tal e como recordan as e os afectados, esta Unidade 

Multidisciplinar Post-Covid atendía as persoas que quedaron con secuelas graves na 

fase aguda das primeiras ondas da pandemia do Covid 19 e tamén a aquelas 

diagnosticadas de Covid Persistente. Porén no 2024 a Xerencia comezou o seu 

desmantelamento ao non cubrir baixas e agora pretende culminar co peche, desta forma 

o SERGAS abandona definitivamente aos centos de pacientes vítimas da Covid para 

unha poboación de máis de 300.000 persoas se temos en conta as derivacións dos 

hospitais comarcais ao centro de referencia.   

As desculpas emitidas pola Xerencia pasan porque presuntamente as persoas 

afectadas terán unha enfermeira de referencia que os atenderá coordinadamente con 

facultativos da unidade de enfermidades infecciosas e que se van manter terapias 

grupais. Porén, para as e os doentes, que foron informados e informadas de que non 

serían atendidos por este tipo de especialistas, estas afirmacións xenéricas non resolven 

os problemas e necesidades de actuación e é necesario maior transparencia e 

compromiso para asegurar unha boa atención sen esperas e por equipos que poidan 

traballar de forma coordinada e integral tendo en conta a complexidade da realidade 

destes doentes. 

Segundo informou a Xunta de Galiza recentemente no Parlamento Galego, as 

consultas vinculadas á covid persistente reducíronse nos últimos anos. Segundo datos da 

propia Xunta acadaron a súa actividade máxima no ano 2022 ao rexistrarse un total de 

12.104 atencións. Desde xaneiro de 2023 o fluxo de pacientes nestas unidades 

descendeu e contabilizáronse 5.406 consultas nese ano e 1.302 no 2024. 

A Xunta afirmou en sede parlamentaria que “Este descenso da demanda 

provocou que se reorganizase a atención na maioría das áreas sanitarias e co consenso 

cos seus equipos profesionais, a continuidade asistencial especializada pasou aos 

servizos hospitalarios de referencia.” porén, á luz das informacións das e dos doentes de 
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Ourense, esta planificación non está sendo adecuada, nin transparente nin suficiente e a 

preocupación é máxima ao sentírense desamparados e desamparadas, máis tendo en 

conta a invisibilización desta enfermidade, o que provoca un enorme sufrimento e 

incomprensión. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Con que número de efectivos vai contar a Área sanitaria de Ourense para atender 

ás persoas doentes de covid persistente? Supón un aumento ou unha redución? 

Cales foron as razóns para eliminar a configuración da unidade específica tal e 

como estaba concibida? 

Por que as medidas non son consensuadas tamén coas persoas doentes e o 

asociacionismo de pacientes? 

Que categorías profesionais e tipo de especialistas se van dedicar 

especificamente á atención deste perfil de doentes? 

Cal vai ser o itinerario e protocolos que se van aplicar? Cal vai ser o mecanismo 

para garantir unha atención integral e en equipo? 

Non considera a Xunta que está a colaborar coa invisibilización desta doenza? 

Cantas persoas están a tratar por esta doenza na Área sanitaria nestes momentos? 

Cal é a evolución desde 2021? 

Cal é a distribución xeográfica? 
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Santiago de Compostela, 9 de abril de 2025 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 09/04/2025 16:09:04 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Paloma Castro Rey, Julio Ernesto Abalde Alonso, 

Silvia Longueira Castro e María Elena Espinosa Mangana, deputadas e 

deputado pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A contratación Pública Estratéxica é unha aproximación á contratación pública 

que busca maximizar o impacto das compras realizadas polas administracións 

públicas, non só en termos de eficiencia económica, senón tamén incorporando 

obxectivos sociais, ambientais e de innovación. 

 

Esta visión está impulsada por directivas europeas e as, lexislacións nacionais, 

buscan transformar a contratación pública nunha ferramenta clave para o 

desenvolvemento sostible e a modernización do sector público. 

 

Asemade, a nivel estatal  dende o Ministerio de Consumo e Servizos sociais e 

Axenda 2030 estase a ultimar a aprobación do Real decreto de comedores 

escolares saudables e sostibles, que non só vai garantir que haxa unha 

alimentación máis saudable nos centros escolares, tamén que os nosos 

agricultores, gandeiros e pescadores teñan salarios máis xustos e un futuro 

máis estable, e que se reduza a contaminación e o desperdicio. 

 

O 20 de febreiro de 2025 aprobouse por unanimidade unha iniciativa promovida 

pola PSdeG, pola que o Goberno galego adquiriu o compromiso de promover 

nas contratacións públicas que se liciten dos servizos de comedores públicos o 

consumo de produtos de proximidade e KM0. 
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Por outra banda, estamos a vivir unha situación chea de incerteza a nivel 

xeopolítico mundial, pola política arancelaria que está a decidir de forma 

unilateral o presidente Trump.  

 

Por iso,  é urxente que o Executivo autonómico adopte propostas para paliar 

estes efectos e estas perdas que poden ter as empresas galegas. E unha das 

resposta do goberno ten que ser a compra local, o produto fresco, de 

proximidade, e iso temos que levalo á contratación pública e instar a que en 

centros públicos como carácter prioritario se introduzan, como criterio de 

valoración ou condición especial de execución, o consumo de o produto de 

proximidade. Unha proposta que os socialistas levaron ao Parlamento galego e 

que contou co respaldo unánime. 

 

Polo exposto, as deputadas e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. En cantos dos procedementos de contratación pública das consellerías 

ou entidades do sector público autonómico dos servizos de comedores 

das escolas infantís, centros educativos, hospitais ou residencias de 

maiores recollan dos centros que dependen da Xunta de Galicia se 

recolle como criterio de solvencia, criterios de adxudicación ou 

condicións especiais de execución? 

2. Cantos servizos de comedores das escolas infantís, centros educativos, 

hospitais ou residencias de maiores que dependen da Xunta de Galicia, 

contan con cociña propia? E cantos contan con servizo de catering? En 

cantos dos servizos de catering se ten en conta que se valore o 

consumo de produtos de proximidade ou ecolóxicos?  

3. Cal é o prezo medio de menús que se ofertan para os comedores das 

escolas infantís xestionadas polo Consorcio de Igualdade e do 

Benestar? Cal é o importe da subvención que se concede aos concellos 

nas escolas infantís municipais para a xestión do servizo de comedor? E 
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cal é o importe do concerto para o servizo de comedor nas escolas 

infantís privadas? 

4. Cal é o prezo medio de menús que se ofertan para os comedores dos 

centros educativos xestionados pola Consellería de Educación? E cal é 

a subvención que se concede ás ANPA para a xestión dos comedores 

escolares?  

5. Cal é o prezo medio de menús que se ofertan nos procedementos de 

contratación pública para os comedores dos centros de saúde e 

hospitais dependentes da Consellería de Sanidade e do Sergas? 

6. Nos procedementos de  contratación pública dos servizos de comedores 

das escolas infantís, centros educativos, hospitais ou residencias de 

maiores, cal é o criterio de adxudicación que máis peso ten na 

valoración das ofertas das empresas licitadoras? 

 

 

Santiago de Compostela, 8 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 09/04/2025 16:36:18 

 

Paloma Castro Rey na data 09/04/2025 16:36:29 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/04/2025 16:36:37 

 

Silvia Longueira Castro na data 09/04/2025 16:36:47 

 

Elena Espinosa Mangana na data 09/04/2025 16:36:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Oscar Insua Lema, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presenta a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre o repintado dun paso de peóns na AC-440, no 

lugar de Quintáns (Muxía). 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hai anos que os veciños e veciñas do lugar de Quintáns (Muxía) non poden 

cruzar a estrada AC-440 coa seguridade coa que o facían antes, porque á altura do 

quilómetro 6+980 había un paso de peóns que hoxe está despintado e practicamente non 

se ve. Este paso para cruzar a estrada é utilizado todos os días polo alumnado dos CEIP 

os Muíños e do IES Ramón Caamaño, centros escolares de Muxía, e polos usuarios do 

transporte público, moitos deles xente maior, ao estar lado da marquesiña que aloxa o 

punto de parada dos autobuses. 

O concello de Muxía, dirixiuse por carta á Axencia Galega de Infraestruturas, a 

finais do ano pasado, para poñer en coñecemento o estado no que se atopaba dito paso 

de peóns, e para solicitar o repintado do mesmo. A AXI respondeulle á misiva, 

afirmando que a normativa de aplicación para sinalizar os pasos de peóns é a instrución 

1/2024, e que unha vez analizado as prescricións do artigo 11, a conclusión é que “non 

se cumpren os requirimentos necesarios para sinalizar un paso prioritario”, entre outras 

cousas porque a DH de peóns (demanda horaria) non é superior a 20 peóns. Ademais 

lémbralle ao concello que é ilegal que o este realice calquera tipo de sinalización nas 

estradas competentes da Xunta de Galiza, ante o ofrecemento do concello de realizar o 

repintado. 
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A situación actual existente é dun esperpento total, por un lado nos atopamos 

ante a negativa da Xunta de repintar os pasos de peóns, e por outra con sinalización 

vertical de advertencia de perigo indicando a proximidade dunha curva perigosa á 

esquerda e advertencia de nenos, un sinal de velocidade máxima de 40 Km/hora e outra 

vertical sinalando a situación dun paso de peóns, que non ten sinalización horizontal.  

O paso de peóns foi implantado moito antes de que entrara en vigor a última 

instrución da Xunta de Galiza o pasado ano, e a desidia ou a incompetencia da AXI fai 

que teñamos en Quintáns un escenario que de ningunha das maneira proporciona 

seguridade na estrada, nin para os viandantes que queren cruzala, nin para os vehículos 

que a usan. Coma sempre, parece que ten que ser unha desgraza a que xurda para que 

dende o goberno galego tomen as medidas adecuadas, co sinxelo que é repintar un paso 

de peóns que xa existía, e polo que cruzan de forma máis segura e con moita máis 

confianza moitos veciños, crianzas e maiores, que non fan máis que demandar que se 

adopte unha solución canto antes. 

Á vista da situación existente, é preciso e urxente repintar o paso de peóns no 

tramo da AC-440 no punto quilométrico 6+980, porque o cruzamento da estrada non é 

un acto optativo, pois hai veciñanza que debe cruzala obrigatoriamente porque vive na 

outra marxe de dita estrada. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

- Considera o goberno galego que a situación actual da AC-440 ao seu paso por 

Quintáns (Muxía) garante a seguridade viaria e peonil? 

-Considera o goberno galego que é necesario que faleza por atropelo unha 

persoa para adoptar as medidas de seguridade que se están reclamando? 
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- Ten pensado adoptar a Xunta de Galiza o repintado do paso de peóns de xeito 

inmediato nesta estrada para mellorar a seguridade viaria e peonil? Vai adoptar algún 

outro tipo de medidas? 

- Cal é o método que recomenda o goberno galego á veciñanza que vive a ambas 

marxes da estrada para cruzar a estrada? Como cree que deben facer como alternativa ao 

cruce da estrada? 

-É consciente a Axencia Galega de Infraestruturas, do perigo que supón para os 

alumnos dos colexios de Muxía que na parada de bus de Quintáns onde os recollen e os 

deixan, si existe un sinal vertical situando un paso de peóns, mais este non  está pintado 

na estrada? Como e por onde deben cruzar os nenos e nenas a estrada na mesma parada 

do bus? 

 

Santiago de Compostela, 9 de abril de 2025 

 

Asdo.: Oscar Insua Lema 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Óscar Insua Lema na data 09/04/2025 16:50:37 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso e Silvia Longueira Castro, deputado e 

deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

No ano 2023 os sindicatos CCOO, UGT e ANPE e a Xunta asinaron un acordo 

no que se fixaban novos criterios de referencia para a fixación de ratios 

máximas de alumnado por aula, inclúese a toma de decisións sobre 

agrupamentos ou desdobres nos casos en que o número de alumnos reais 

sobrepasa as ratios, así como ter en conta a presenza de alumnado con 

necesidades educativas especiais ponderándoas para o cálculo das ratios. 

 

A Consellaría de Educación, sinalou reiteradamente que un dos fitos do novo 

curso é a aplicación do acordo asinado coas tres centrais sindicais é a 

adecuación as novas ratios e, sobre todo, a decisión de ponderar por dous ou 

tres en función da presenza de estudantado con necesidades especiais. 

 

A realidade é ben distinta. Prodúcese unha continua redución de recursos, 

especialmente humanos, para a escola pública. Unha falta de profesorado que 

prexudica ao conxunto do alumnado e aos propios docentes, cunha carga de 

traballo e saturación por riba do normal e do soportable.  

 

Reiteradamente as persoas representantes das asociacións de pais e nais así 

como os equipos directivos e representantes de diferentes concellos viñan 

denunciando o incumprimento dos acordos asinados. Esta situación de 

incumprimento do acordado púxose de manifesto pola propia Consellería 

cando, na Lei de medidas fiscais, a propia Xunta de Galicia inclúe un novo 

calendario de aplicación que non foi nin negociado nin acordado cos asinantes 

do acordo. 
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Recentemente as mesmas organizacións sindicais denunciaron conxuntamente 

os tres máis importantes incumprimentos: o agrupamento nas aulas mixtas, o 

cómputo dobre ou tripla do alumnado con necesidades educativas especiais e 

a foto fixa para establecer as ratios máximas.  

 

O pasado outono, un ano despois da sinatura do pacto, apenas un mes de 

iniciado o curso escolar, as persoas representantes das e dos traballadores 

asinantes xa denunciaron o incumprimento do acordo e anunciaron que o 

levarían á Valedora do Pobo. A principio do mes de abril os representantes 

sindicais declararon que están "esgotando os prazos legais da vía 

administrativa para dar paso á vía xudicial con garantías.” 

 

Por todo iso, o deputado e a deputada que asinan formulan as seguintes 

preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Que postura ten a Consellería con respecto a denuncias públicas das 

organizacións sindicais CCOO, UGT e ANPE respecto a aplicación do 

acordo asinado con estas organizacións no ano 2023? 

2. Foi consensuado coas organizacións asinantes as modificacións do 

calendario de aplicación das distintas medidas contidas no acordo coas 

organizacións sindicais CCOO, UGT e ANPE pola Lei de medidas fiscais 

dos orzamentos do 2025 da Xunta de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, a 9 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 09/04/2025 17:54:49 
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Silvia Longueira Castro na data 09/04/2025 17:54:58 
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Á Mesa do Parlamento 

Mercedes Queixas Zas, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a necesidade de a Xunta 

actuar como motor de impulso da cultura galega. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O Consello da Cultura Galega publica periodicamente, como órgano asesor da 

Xunta, informes que actúan como ferramenta de análise e de seguimento do estado e a 

evolución do sector cultural no país. 

Os últimos datos recollidos no Barómetro da cultura galega 2024 indican que a 

nosa cultura segue instalada nun crecemento moderado, mais con rexistros inferiores 

aos de 2021 e 2022 e sen expectativas diferentes para 2025. 

O marco xeral das conclusións deste informe podería dicirse que é o da 

estabilidade fronte ao crecemento dos últimos anos. 

Entre os diferentes sectores culturais, hai dúas actividades que se sitúan nun 

plano negativo, con datos peores que en 2023: as artes visuais (pintura, escultura, 

fotografía...) e as actividades de comercio de libros e publicacións periódicas que 

acumulan varios exercicios en declive. 

A respecto da valoración da actuación das diferentes administracións, a Xunta, 

como responsábel única das competencias en cultura, recibe unha avaliación de 4,28, 

moi inferior ao correspondente informe do ano 2023. 
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Por todo o exposto formúlase a seguinte pregunta para resposta escrita: 

Que medidas vai impulsar o goberno da Xunta para actuar como motor de 

impulso da cultura galega? 

 

Santiago de Compostela, 10 de abril de 2025 

 

Asdo.: Mercedes Queixas Za 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Mercedes Queixas Zas na data 10/04/2025 09:42:17 
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Á Mesa do Parlamento 

Ariadna Fernández González, deputada do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta escrita, sobre a enfermidade de Aujeszky. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A enfermidade de Aujeszky está causada por un herpesvirus porcino tipo I, que 

da lugar a sintomatoloxía variable con cadros clínicos de tipo nervioso, respiratorio e 

reprodutivo, que dependen moito da cepa do virus, a idade do animal e a dose infectiva. 

A morbilidade e mortalidade é moi elevada, de xeito especial en leitóns e animais de 

cebo, cun período de incubación da enfermidade oscila entre os 2 e os 6 días 

aproximadamente . 

Trátase dunha enfermidade de declaración obrigatoria (DO), onde as 

notificacións da detección de focos se levan a cabo polo Regulamento UE 2020/2002 da 

Comisión do 7 de decembro de 2020 polo que se establecen as normas de 

desenvolvemento do Regulamento UE 2016/429 do Parlamento Europeo e o consello 

relativas á notificación e ao envío de informes sobre as enfermidades da lista de 

declaración obrigatoria. Segundo os datos cos que se contan sobre as explotacións, estas 

son clasificadas segundo o nivel de control da enfermidade entre as A0 e as A4, 

podendo haber movementos unicamente entre granxas coa mesma categoría sanitaria. 

A normativa estatal de aplicación ante Aujeszky réxese polo RD 360/2009 polo 

que se establecen as bases do programa nacional coordinado de loita, control e 

erradicación da enfermidade tratada, existindo tamén un programa nacional de 

vixilancia de xabaríns, polo que se coñecemos que a seroprevalencia estimada de 
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enfermidade de Auleszky é dun 30,60% no estado español. En Galiza hai porcentaxes 

de afectados sobre o total de mostrados que oscilan entre o 16% de afectados en A 

Coruña e o 42% que se rexistra en Ourense, cun terzo dos xabaríns mostrados afectados 

pola enfermidade.  

Estes animais da fauna silvestre son hospedadores do virus que produce dita 

enfermidade, sendo lugar de multiplicación, reserva en forma latente e difusión desta. 

No caso dos animais domésticos os casos diminuíron sensiblemente en explotacións 

porcinas de intensivo durante os últimos anos, aínda que si que se rexistran casos 

notificados en explotacións porcinas de extensivo, por varios motivos, entre os que 

destacan fallos de vacinación obrigatoria, ou contacto con xabaríns infectados polo 

virus.  

No noso país realizáronse 534 analíticas durante o período de mostraxe que 

coincide coa tempada de caza, cun 48% de positividade en Galiza en xabaríns. Con esta 

seroprevalencia nos casos analizados é preciso poñer atención nesta enfermidade, que 

ademais de ser unha ameaza para o sector porcino galego, causa moitos problemas en 

cans chegando á morte. Este aumento dos casos nos cans son un signo claro do aumento 

lento pero constante da enfermidade nos últimos anos na fauna silvestre e, polo tanto, de 

que precisamos tratar a enfermidade de Aujeszky coma unha patoloxía que pode afectar 

tamén ao noso sector porcino, onde ate o de agora se mantén controlada grazas ao bo 

facer e medidas preventivas tomadas por parte dos gandeiros e gandeiras.  

Dada esta situación debérase considerar dende o goberno galego que a toma de 

mostras e a diagnose debe ser chave na xestión da enfermidade, ao igual que as medidas 

preventivas e de loita contra esta, asegurando a situación sanitaria das nosas 

explotacións de porcino, xa sexan de carácter intensivo ou extensivo, garantindo a 

protección e viavilidade do sector, moi relevante na economía do noso país.   
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Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

. Que medidas adicionais vai tomar a Xunta de Galiza ao respecto da toma de 

mostras e diagnose da enfermidade de Aujeszky na nosa fauna silvestre, nomeadamente 

a poboación de xabarín que se atopa moi estendida polo país, e que resulta un perigo na 

transmisión de enfermidades cara o sector porcino? 

. É consciente a Xunta de Galiza de que a enfermidade de Aujeszky está en 

situación de infradiagnose no noso país, coa complicación que iso supón á hora de facer 

unha valoración sobre a situación real? 

. Prevé a Xunta de Galiza elaborar un plan de xestión do xabarín con medidas 

integrais e orzamento preciso para manter controlado o aumento da poboación deste 

suído e as enfermidades que este transmite? 

 

Santiago de Compostela, 10 de abril de 2025 

 

Asdo.: Ariadna Fernández González 

Deputada do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Ariadna Fernández González na data 10/04/2025 10:59:51 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre a creación dos Grupos de Emerxencias 

Supramunicipais de Moraña e A Lama. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS  

A Xunta de Galiza anunciou no ano 2021 a creación de novos Grupos 

Supramunicipais de Emerxencias, entre eles o de Moraña (que atendería os concellos de 

e o da Lama (que atendería os concellos de Cerdedo-Cotobade, Fornelos de Montes, A 

Lama e Ponte Caldelas) e o de Moraña, que daría cobertura aos concellos de Moraña, 

Campo Lameiro, Cuntis, Caldas de Reis, Portas, Catoira e Barro. 

Transcorridos xa catro anos desta decisión, ningún destes GES foi creado, o que 

agrava a situación de desprotección destes concellos do interior da provincia de 

Pontevedra, que teñen xa de partida unha deficiente cobertura por parte dos parques 

comarcais de bombeiros. 

No mes de maio de 2021, o daquela vicepresidente da Xunta fixo entrega dun 

camión Bomba Rural Pesada (BRP) valorado en case 200.000 euros ao inexistente 

Grupo de Emerxencias Supramunicipal (GES) da Lama. Segundo a nota 

propagandística feita pública pola Xunta, “o novo vehículo cedido ao GES da Lama, 

cun custo de preto de 200.000 euros, dispón de tracción integral 4x4 e está totalmente 

equipado para acceder a todo tipo de zonas e intervir en incendios urbanos, forestais ou 

industriais. Por tanto, está adaptado para calquera actuación tanto en áreas urbanas 
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como do rural. Ademais, conta cunha cisterna de auga de 3.000 litros de capacidade e 

unha bomba centrífuga con presión combinada, o que permite o lanzamento de auga en 

baixa e alta presión ou ambas de forma simultánea”. 

A Xunta dotaba así “de equipamento a este novo grupo creado este ano coa 

finalidade de mellorar a eficacia nas súas intervencións e garantir a seguridade dos 

profesionais que o integran para que poidan realizar o seu traballo nas mellores 

condicións”. A realidade é que catro anos despois este Grupo de Emerxencias ainda non 

foi creado, o que supón unha irresponsabilidade por parte da Xunta e do Concello. 

No mes de xuño de 2022 a Xunta fixo entrega ao inexistente GES de Moraña 

dun vehículo Bomba Urbana Lixeira (BUL) valorado en 150.000 euros, que leva todo 

este tempo nunha nave e non se coñece que fose utilizado. O cal constitúe un exercicio 

de propaganda e un dispendio de fondos públicos. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Por que razón ainda non están creados os Grupos de Emerxencias 

Supramunicipais (GES) de Moraña e da Lama? 

Que consecuencias ten para a seguridade cidadá e para a protección da 

poboación o retraso de catro anos na creación dos GES de Moraña e da Lama? 

Que criterios seguiu a Xunta para a dotación de equipamento aos inexistentes 

GES de Moraña e da Lama e cal foi o uso que se lle deu aos vehículos valorados nuns 

350.000 euros? 
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Utilizáronse fondos europeos para sufragar a compra dos vehículos e 

xustificouse axeitadamente este investimento? 

 

Santiago de Compostela, 10 de abril de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 10/04/2025 12:03:52 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres,  deputado do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista 

Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta escrita, sobre zonas ben conservadas en estudo. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

O visor xeográfico de conservación da natureza do sistema de información 

xeográfica de Galiza inclúe como “zonas de exclusión” ás denominadas “zonas ben 

conservadas en estudo” 

Moitas destas zonas albergan hábitats e especies de especial interese ou de 

interese prioritario e en moitos casos coinciden con zonas propostas en 2008 e 2011 

para a ampliación da Rede Natura 2000. 

Polo que respecta a áreas como a serra do Suido, a existencia destas “zonas ben 

conservadas en estudo” foi un argumento de peso para facer informes desfavorables de 

proxectos industriais eólicos. 

A delimitación destas zonas está avalada por informes técnico-científicos mais o 

goberno galego négase sistematicamente a darlles un estatus de protección acorde coa 

súa importancia biolóxica e para a biodiversidade. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta escrita: 

Que rango legal teñen as zonas de exclusión denominadas “zonas ben 

conservadas en estudo”? 
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Por que a Xunta non lle outorga un estatus de protección dos previstos na lei do 

patrimonio natural e a biodiversidade a estas zonas? 

Que criterios segue o goberno galego para denegar autorizacións ambientais a 

proxectos que afectan a estas zonas de interese para a biodiversidade? 

 

Santiago de Compostela, 10 de abril de 2025 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Deputado do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Luis Bará Torres na data 10/04/2025 12:50:10 

 

C
SV

: R
EX

PG
-U

zY
k4

qi
Ea

-7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

80381

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta, María Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputadas pertencente ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento 

da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

escrita. 

 

Este grupo parlamentario leva alertando dende o inicio da actual  lexislatura, da  

situación límite na que se atopa a área sanitaria de  Ourense, Verín e 

Valdeorras. 

 

Sobre o Hospital Materno-Infantil de Ourense sobrevoan dende hai moito 

tempo sombras máis que escuras. 

 

Ata o punto de que unha infraestrutura disposta para que a poboación reciba 

no seu interior asistencia sanitaria se ten convertido, ela mesma, en ameaza 

seria para o primeiro elo da mesma saúde; a integridade física. 

 

O último acontecemento acontecía o día 9 de abril cando o rebentón dunha 

tubaxe  de auga quente  inundaba a entrada do CHUO, feito que non é illado. 

 

Xa advertiamos as socialistas do pésimo estado das instalacións e da 

paralización da construción do novo edificio de hospitalización sen que o 

Sergas adopte medidas o respecto nin asuma responsabilidades. 

 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 
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1. Como valora  o Goberno galego o  último grave suceso acontecido no  

complexo  hospitalario de Ourense en relación co  rebentón dunha tubaxe de 

auga quente?  

 

2. Entende   Goberno galego despois dos últimos acontecementos que as  

instalacións do complexo hospitalario son seguras para  usuarios  e 

profesionais? 

 

3. Vai proceder o Goberno galego a unha revisión en profundidade  do 

complexo hospitalario  dende a   perspectiva arquitectónica de seguridade? 

 

4. Porque está paralizada a construción do novo edificio de hospitalización? 

 

5.Ten relación a paralización da obra anteriormente citada cos últimos 

acontecementos, derrubes  e rebentón de  tubaxes? 

 

5. Pensa, tal como lle solicitou este grupo parlamentario, o  Goberno  galego  

remitir  o  Parlamento  de Galicia os informes técnicos sobre a causa da  

paralización da construción do novo edificio de hospitalización 

 

6. E os informes que garantan a seguridade do edificio do CHUO? 

 

7. Cando se vai proceder á  reanudación  da construción do edificio de 

hospitalización? 

 

8. Vai asumir o Goberno gtalego responsabilidades políticas por estes feitos de 

suma gravidade?  

 

Parlamento de Galicia, 10 de abril de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/04/2025 11:04:22 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/04/2025 11:04:36 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/04/2025 11:04:47 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

María Elena Espinosa Mangana e Silvia Longueira Castro, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Segundo datos ofrecidos pola Xunta de Galicia, foron 738.828 o número de 

casos da covid rexistrados en Galicia.  

 

A porcentaxe de curación foi alto. Con todo hai persoas que sufriron a infección 

polo virus SARS-CoV-2 e que agora teñen unha nova afección, que se 

denomina Covid persistente, aínda que hai expertos que lle chaman “covid 

prolongado”, síndrome covid crónico”,  “long COVID” ou “síndrome de covid 

postagudo”.  

 

Considérase que pode afectar entre o 10 % e o 15 % das persoas que sufriron 

Covid-19. “E que “afecta ás persoas independentemente da súa saúde, sexo, 

etnia ou estado de saúde preexistente”.  

 

Estamos ademais  ante unha enfermidade emerxente, sobre a que se están 

realizando estudos, e de momento, transcorreu relativamente pouco tempo 

para poder avanzar con respecto ao mecanismo que o desencadea.  

 

Pero si sabemos que algúns dos síntomas máis frecuentes son: malestar xeral, 

dores musculares, astenia, falta de concentración, fallos na memoria etc. E o 

traballo antes sinalado indica que “afecta a todos os sistemas orgánicos, 

incluído o sistema cardiovascular, o nervioso, o endócrino, o inmunolóxico, o 

reprodutivo e o gastrointestinal.”   
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En marzo do ano 2021 a Xunta de Galicia, presentou o Plan funcional de 

unidade multidisciplinar que definía as unidades post covid nas 7 áreas 

sanitarias de Galicia.  

 

Unidades que alcanzaron ata 12.000 atencións no ano 2022. e que tiñan por 

obxectivo -segundo a propia Xunta- a atención e a recuperación, apropiada, 

equitativa, eficiente, homoxénea e estandarizada das persoas afectados por 

esta patoloxía e que superaran a fase aguda.  

 

Nunha pregunta formulada por este grupo ao Goberno galego o 27 de marzo, 

respondeunos que reorganizaría as unidades postcovid por se reducir o 

número de persoas atendidas  

 

Con todo non se trataba dunha reorganización, senón do desmantelamento das 

unidades post-covid nas 7 Areas Sanitarias de Galicia.  E ter transcorrido nin 

15 días, péchase a última en Ourense.  

 

Por todo iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita 

contestación ás seguintes preguntas: 

 

1. Está disposta a Xunta de Galicia a reconsiderar a decisión tomada co 

peche das unidades post-covid e presentar unha reorganización real 

destas unidades?  

 

2. Está disposta a Xunta de Galicia a formar persoal sanitario para que 

poidan prestar unha atención adecuada ás persoas que teñen covid 

persistente?  

  

Parlamento de Galicia, 10 de abril de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/04/2025 12:12:02 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/04/2025 12:12:14 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Carlos López Font e Paloma Castro Rey, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

Unha das medidas comunicadas foi a colaboración co Concello de Ferrol para 

levar a cabo a rehabilitación urbana da cidade incluíndo actuacións en seis 

barrios cun investimento de total de 12 millóns de euros,  o Goberno galego 

achegará o 75 % do investimento, 9 millóns de euros e o Concello de Ferrol 

aportará o resto de 3 millóns de euros.  

 

As intervencións previstas do futuro convenio é a rexeneración urbana de 

barrios declarados BIC, históricos ou que están na traza do Camiño de 

Santiago para recuperar edificios e espazos para a cidadanía.  

 

A Xunta de Galicia indica que financiará as obras destinadas a adecuación e 

reurbanización, e a Administración local asumirá o investimento da adquisición 

de soares e edificios para transformalos en infraestruturas sociais, sanitarias e 

culturais; rehabilitación de edificios emblemáticos, e reurbanización de rúas, 

prazas ou accesos. 
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Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. Cales son as actuacións previstas por parte da Xunta de Galicia no Plan 

de rehabilitación dos barrios do Concello de Ferrol? 

 

2. Que prazos ten previstos a Xunta de Galicia para a sinatura e posta en 

marcha do convenio de rehabilitación do Concello de Ferrol?  

 

 

Santiago de Compostela, a 10 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 10/04/2025 13:30:52 

 

Carlos López Font na data 10/04/2025 13:30:59 

 

Paloma Castro Rey na data 10/04/2025 13:31:07 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Carlos López Font e Paloma Castro Rey, 

deputados e deputada pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

O Consello da Xunta de Galicia anunciou, actividades de rehabilitación de 

vivenda no Concello de Ferrol con dúas accións: programa Rexurbe no que a 

Administración autonómica adquiriu diferentes inmobles para dar lugar 

vivendas para utilizar en réxime de alugamento accesible.  

 

A segunda acción é a Área Rexurbe, declarada polo Consello da Xunta no 

2022, e o ámbito coincide co Plan especial de protección e rehabilitación do 

barrio de Ferrol Vello. Ademais, a cidade ten declaradas áreas de rehabilitación 

integral nos barrios da Madalena e Ferrol Vello, no barrio da Graña, no de 

Esteiro Vello e Recimil.  
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Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. En que estado de execución se atopa o plan de actividades de 

rehabilitación de vivenda no Concello de Ferrol dentro do plan Rexurbe 

de adquisición de inmobles para vivendas para utilizar en réxime de 

alugamento? 

 

2. En que estado de execución se atopa o plan de actividades de 

rehabilitación na Área Rexurbe do Concello de Ferrol, declarada polo 

Consello da Xunta no 2022, no barrio de Ferrol Vello e nas áreas 

declaradas de rehabilitación integral polo Concello nos barrios da 

Madalena e Ferrol Vello, no barrio da Graña, no de Esteiro Vello e 

Recimil? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 10 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 10/04/2025 13:34:14 

 

Carlos López Font na data 10/04/2025 13:34:22 

 

Paloma Castro Rey na data 10/04/2025 13:34:29 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Julio Ernesto Abalde Alonso, Carlos López Font e Paloma Castro Rey, 

deputado e deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de 

Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, 

presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por 

escrito. 

 

Ferrol e a súa área metropolitana atópase nunha situación de infraestruturas, 

comunicación e actividade económica complexa. A súa comunidade económica 

e social está neste momento facendo un esforzo para facer fronte as dúas 

grandes transicións: a de sustentabilidade económica e enerxética e a de 

transformación dixital. Estas dúas transicións supón adaptar as estruturas 

económicas, sociais e de infraestruturas e comunicacións.  

 

O Consello da Xunta anunciou, actuacións en materia de vivenda no Concello 

de Ferrol, con investimentos previstos para a posta en marcha vivendas de 

promoción pública en sete parcelas do polígono de Bertón.  

 

Neste senso, informa que están licitadas as obras de construción en distintas 

parcelas, están licitadas a redacción e a dirección de obra de distintas 

vivendas. Estas accións atópanse en distintas fases nos procesos de avaliación 

de ofertas para a súa adxudicación dos correspondentes contratos. 

 

Ademais destas actuacións, o Goberno galego impulsará a posta á disposición 

dos promotores e cooperativas en dúas parcelas de propiedade da Xunta de 

Galicia, no Bertón para a construción de vivendas protexidas na cidade de 

Ferrol por axentes privados. 
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Por todo o exposto, os deputados e a deputada que asinan formulan as 

seguintes preguntas para a súa resposta escrita: 

 

1. En que fase se atopan as distintas accións en tema de vivenda de 

construción pública que a Xunta de Galicia ten previstas desenvolver no 

polígono de Bertón no Concello de Ferrol?  

 

2. Cales son os compromisos orzamentarios das distintas accións en tema 

de vivenda de construción pública que a Xunta de Galicia ten previstas 

desenvolver no polígono de Bertón no Concello de Ferrol? 

 

Santiago de Compostela, a 10 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Julio Abalde Alonso na data 10/04/2025 13:37:13 

 

Carlos López Font na data 10/04/2025 13:37:22 

 

Paloma Castro Rey na data 10/04/2025 13:37:30 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 
 

Paloma Castro Rey e Patricia Iglesias Rey, deputadas pertencentes ao 

Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no 

artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte 

pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Os médicos forenses do Instituto de Medicina Legal de Galicia (Imelga) 

desempeñan un papel esencial no funcionamento da xustiza, participando en 

procedementos que van desde levantamentos de cadáver ata informes 

periciais e atención a vítimas de violencia. Un dos aspectos que máis afecta á 

súa saúde laboral e á calidade do servizo é o sistema actual de gardas, 

baseado en quendas semanais de dispoñibilidade continua. 

 

Na maioría dos partidos xudiciais galegos, os médicos forenses están 

sometidos a un réxime de garda de sete días consecutivos, 24 horas ao día. 

Son os únicos facultativos que se enfrontan a quendas de garda de 168 horas. 

Este sistema, supón un desgaste físico e mental significativo para os 

profesionais implicados, especialmente en áreas con alta carga de traballo. 

 

Esta situación está a xerar: 

 

1. Fatiga acumulada e risco de erros profesionais, derivados da falta de 

descanso real durante as gardas. 

2. Dificultades para a conciliación familiar e persoal, xa que o profesional 

debe permanecer dispoñible sen interrupción durante toda a semana. 

3. Remuneración pouco acorde co nivel de esixencia, en comparación con 

outras comunidades autónomas ou colectivos con funcións similares. 

4. Desigualdade territorial, xa que nalgunhas zonas con maior volume de 

traballo, o esforzo requirido durante as gardas é moito maior, sen 

compensación proporcional. 

Dende o Grupo Parlamentario Socialista entendemos que o Goberno galego 

ten que modificar este sistema de quendas de garda para  garantir un servizo 

de calidade e preservar a saúde dos profesionais, propoñemos: 
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1. Redución da duración das gardas: Establecer gardas de 48 ou 72 horas, 

rotatorias entre o persoal dispoñible, en lugar do sistema de gardas 

semanais. 

2. Aumento do número de forenses adscritos ao sistema de garda: 

Para poder reducir a duración sen afectar o servizo, é necesario 

incrementar os cadros de persoal. 

3. Compensación adecuada: Mellorar a retribución económica das gardas, 

tendo en conta a dispoñibilidade absoluta e o impacto na vida persoal. 

4. Compensación con descansos posteriores: Establecer días de descanso 

obrigatorios despois das gardas, para garantir a recuperación física e 

mental do profesional. 

5. Adaptación ás características de cada partido xudicial: Promover a 

flexibilidade organizativa, para que permita adaptar a estrutura das 

gardas á carga real de traballo de cada zona. 

 

Esta proposta busca equilibrar a necesidade de garantir a atención forense 

continua coa protección dos dereitos laborais dos profesionais. Mellorar as 

condicións das gardas non só redundará no benestar dos forenses, senón 

tamén nun servizo máis eficaz, humano e sustentable para a sociedade galega. 

 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación a 

seguinte pregunta: 

 

Vai o Goberno galego modificar o servizo de quendas de garda dos médicos 

forenses do Imelga? 

 

 

Santiago de Compostela, 10 de Abril de 2025 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paloma Castro Rey na data 10/04/2025 16:30:37 

 

Patricia Iglesias Rey na data 10/04/2025 16:30:47 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Silvia Longueira Castro, Carmen Rodríguez Dacosta e María Elena 

Espinosa Mangana, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario 

Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta 

por escrito. 

 

O 10 de abril, na Comisión 5.ª do Parlamento de Galicia, presentábase a 

Estratexia Galega de Economía Social, enfocado segundo apuntaban desde a 

Consellería de Emprego a construír unha economía social para unha Galicia 

sostible. 

 

A estratexia enfócase de xeito moi directo sobre o eido do cooperativismo, que 

ten ademais o ano 2025 dedicado á actividade cooperativista. O plan ten unha 

serie de liñas coincidentes en boa medida co último plan presentado pola 

devandita Consellería. O desenvolvemento positivo do mesmo dependerá, 

inexorablemente, da intensidade coa que se afronten as medidas que alí se 

recollen e que é o que nos leva a contemplar unha serie de dúbidas. 

 

Se ben reflicte unha serie de ideas que basculan entre as persoas, as 

entidades e a gobernanza; tamén enuncia proxectos prioritarios como os 

programas Factory, Eurorexión, Capacit, Mentor, ES verde e dixital, 

MIDESEUSUMO, Comunicación Integral e a Feira da Economía Social.  

 

Con isto queda retratado unha folla de ruta que están á espera de cumprir pero 

non abordan un tema que para o PSdeG é fundamental: acabar coa 

discriminación de contratación entre os centros especias de emprego sen 

ánimo de lucro e os centros que si o son. E garantir a viabilidade das empresas 

e centros dedicados a inserción social; basicamente porque son un valor 

inescusable para a independencia das persoas con discapacidade. 
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A non diferenciación entre centros sen ánimo de lucro e os con ánimo de lucro 

é un lastre que produce unha serie desigualdade á hora de cumprir obxectivos 

e continuar crecendo coa empregabilidade do sector da discapacidade. 

 

Esta discriminación vén dada porque no plan non existen medidas en 

economía circular que axuden a preservar as entidades de economía social 

que xa están no mercado e que levan anos dando servizo. 

 

Por tal motivo, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta para a 

súa resposta escrita: 

 

Cales son os obxectivos de empregabilidade, de persoas con discapacidade, 

que espera acadar a Xunta de Galicia para o ano 2025? 

 

 

 

Santiago de Compostela, a 10 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/04/2025 17:09:45 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/04/2025 17:09:53 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/04/2025 17:10:01 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, Lara Méndez López e Silvia Longueira Castro, 

deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario Socialista de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante 

esa Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta por escrito. 

 

A sección terceira da Sala do Contencioso-Administrativo do Tribunal Superior 

de Xustiza de Galicia (TSXG) anulou parte do trazado dunha liña eléctrica de 

alta tensión autorizado pola Xunta de Galicia, situado na contorna do Castro 

Lupario e o Camiño Portugués a Santiago de Compostela, debido á súa 

afectación a un territorio histórico e paisaxe cultural. Desta forma, acolleu o 

recurso interposto polo Concello de Rois contra o acordo do Consello da Xunta 

de Galicia que aprobou a construción e declarou a utilidade pública da 

infraestrutura de transporte de enerxía eléctrica. 

 

A Sala entende que a contorna xeográfica polo que discorre a liña entre as 

torres 26 e 28, no que se atopan os elementos catalogados Pazo de Angueira 

de Castro, Castro Lupario, Pazo do Faramello e Camiño Portugués a Santiago, 

“debeu ser considerado e analizado na avaliación de impacto ambiental no seu 

conxunto, non só examinando os seus elementos individualmente”.  

 

Na sentenza, os maxistrados consideran acreditado o vínculo entre o Castro 

Lupario e o Camiño de Santiago “polo protagonismo que na tradición xacobea 

posúe a Raíña Lupa na narración da Traslatio do Apóstolo Santiago, recollida 

de forma oral e tamén no celebérrimo Códice Calixtino”. Así, destacan que “o 

encontro nun mesmo paraxe, por unha banda, do castro onde a tradición sitúa 

a morada da Raíña e, doutra, do Camiño Portugués a Santiago, constitúe un 

fito único en toda a ruta, xa que ambos elementos físicos integran un mesmo 

paisaxe e son partes que explican e contan unha mesma historia cultural, 

patrimonial  de Galicia. Por se isto non abondase, nesta contorna hai dous 
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pazos catalogados, un de orixe baixa medieval -de Angueira de Castro- e outro 

do século XVII -do Faramello-, que testemuñan a evolución histórica do noso 

país a nivel económico, arquitectónico e social, destaca o tribunal na 

resolución.    

 

O TSXG salienta que a Lei 5/2026, de Patrimonio Cultural de Galicia, protexe 

determinadas categorías de bens, aínda que non viñesen precedidos dun 

expediente administrativo. Tal é o caso, neste suposto, da consideración da 

paraxe como territorio histórico, cuxa cualificación deriva directamente da 

existencia da ruta portuguesa do Camiño de Santiago e a súa catalogación no 

Plan Básico Autonómico de Galicia de 2018.  

 

En concreto, sobre a afección patrimonial ao Castro Lupario, o alto tribunal 

galego afirma que o proxecto infrinxe a Lei de Patrimonio Cultural de Galicia.  

 

Así, destaca que as liñas de alta tensión sobrevoan o perímetro de protección 

do castro, polo que conclúe que “resulta evidente que afecta á apreciación do 

ben e impide a súa adecuada contemplación”. Ademais, os maxistrados 

conclúen que o trazado definitivo aprobado na contorna do castro infrinxe a Lei 

de protección da Paisaxe de Galicia. O TSXG tamén sostén que o tendido 

aéreo afecta a un ben catalogado, o Camiño Portugués, “sen explicar a 

idoneidade do punto escollido para o cruzamento”, a pesar de que "impón un 

gravame visual evidente por tempo indefinido a este territorio histórico, que 

impacta negativamente no mesmo”. 

 

Asemade, fronte o peso reputacional do Consello da Cultura de Galicia, a 

Dirección Xeral encarga un informe do que en realidade non hai proba 

ningunha da súa existencia, a alguén de quen se oculta reiteradamente a súa 

identidade, a pesar de dicir que é unha persoa experta en paisaxe cultural, cun 

alto e recoñecido prestixio internacional nesta materia”, indica o TSXG na 
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sentenza, contra a que cabe presentar recurso de casación ante o Tribunal 

Supremo.    

 

Polo exposto, as deputadas que asinan formulan a seguinte pregunta para a 

súa resposta escrita: 

 

Que actuacións vai a seguir a Xunta de Galicia para executar a sentenza do 

Tribunal Superior de Xustiza que anulou parte do trazado dunha liña eléctrica 

de alta tensión situada na contorna do Castro Lupario e o Camiño Portugués, 

debido á súa afectación a un territorio histórico e paisaxe cultural? 

 

Santiago de Compostela, a 8 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 10/04/2025 17:06:35 

 

Lara Méndez López na data 10/04/2025 17:06:43 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/04/2025 17:06:52 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Patricia Iglesias Rey, María Elena Espinosa Mangana, Lara Méndez López 

e Carmen Rodríguez Dacosta, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Socialista de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do 

Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para 

a súa resposta por escrito. 

 

A recente decisión das autoridades estadounidenses de anunciar a imposición 

de aranceis do 20 % a todos os produtos procedentes da Unión Europea xerou 

unha seria preocupación en España e o resto de países europeos. Esta 

medida, que se xustifica sobre supostos desequilibrios fiscais, afecta 

directamente a sectores crave da economía europea e española: agricultura, 

industria agroalimentaria, farmacéutica e metalúrxica, compoñentes do 

automóbil entre outros. 

 

Por unha banda, a Unión Europea e España están preparadas para protexer e 

defender ás súas empresas e aos seus traballadores do shock comercial 

desatado por Estados Unidos mediante unha resposta rápida, unida e 

proporcionada. España mantén con EEUU unha relación comercial na que as 

exportacións de bens e servizos alcanzaron os 18.179 millóns de euros en 

2024, segundo datos do Ministerio de Economía. 

 

España xa presentou o Plan de Resposta e Relanzamento Comercial do 

Goberno de España que se despregará de forma inmediata e preventiva, 

complementará a actuación europea empregando varios instrumentos do 

Estado. Este plan compartiuse cos axentes económicos e sociais. 

 

Fronte a esta aposta unida de Europa e España, o Goberno galego non 

reaccionou. para reunirse de forma urxente e adoitar unha posición común 

respecto aos aranceis que afectan aos sectores produtivos galegos e, así, 

C
SV

: R
EX

PG
-5

FZ
nP

m
KI

L-
5

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

80401

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


 

 

Grupo 
Parlamentario 
Socialista 

Grupo Parlamentario Socialista no Parlamento galego 

     gp-socialista@parlamentodegalicia.gal /       981.55.15.30 

28071 Madrid 

@PSdeG 

liderar a resposta ante as perdas que van soportar as empresas galegas, para 

as que pediu liñas de axudas e avais, porque é competencia exclusiva da 

Xunta de Galicia. 

 

Segundo os datos facilitados polo propio Goberno galego e Confederación de 

Empresarios de Galicia, preto de mil empresas galegas manteñen relacións 

comerciais consolidadas con Estados Unidos, ocupando este país o undécimo 

posto dos destinos das exportacións galegas, cun valor de 802 millóns de 

euros. Asemade, non se pode perder de vista os sectores que atravesan 

momentos de dificultade e incerteza debido á situación económica global, como 

o automobilístico, o metalúrxico, o agro-mar-industria, no que o impacto e sobre 

todo ó sector vinícola. 

 

Por todo o exposto, as deputadas que asinan formulan as seguintes preguntas 

para a súa resposta escrita: 

 

1. Ante a política arancelaria do presidente Trump, vai o presidente da 

Xunta de Galicia aceptar reunirse de forma urxente cos grupos da 

oposición? 

2. Vaise a aprobar un plan de rescate galego acordado con axentes 

económicos e sociais de axudas públicas con cargo a fondos propios da 

Xunta de Galicia para os sectores produtivos galegos afectados pola 

política arancelaria? 

 

Santiago de Compostela, a 10 de abril do 2025 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Patricia Iglesias Rey na data 10/04/2025 17:17:10 
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Elena Espinosa Mangana na data 10/04/2025 17:17:18 

 

Lara Méndez López na data 10/04/2025 17:17:25 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/04/2025 17:17:33 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta e Lara Méndez López, deputadas 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro 

do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante a Mesa 

a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

O Grupo Parlamentario Socialista tivo coñecemento  de que  unha funcionaria   

de carreira do corpo facultativo  superior, Subgrupo A1, solicitou a prolongación 

de permanencia no servizo activo  no posto de Xefatura de  Departamento de 

Produción Animal  do Centro de Investigacións Agrarias de Mabegondo  

(CIAM), organismo  que depende da axencia  pública autonómica de Calidade 

Alimentaria (AGACAL) adscrito a  Consellaría do  Medio Rural  e Montes da 

Xunta de Galicia, a tenor do exposto no art. 68 da lei 2/2025, do 29 de abril, do 

emprego público de Galicia. 

 

A Axencia Galega de Calidade Alimentaria emitía informe denegando a 

prolongación do servizo activo  da referida funcionaria a pesares do amplo 

currículo e experiencia máis que acreditada que ostenta a peticionaria. 

 

É de facer constar que as prolongacións solicitadas nos anos 2022  e 2023 

foron concedidas, polo que resulta contraditorio co  último informe desfavorable  

emitido polo xefe de área de Formación, Innovación e Investigación Agraria.  

 

A funcionaria ante a denegación presentou  o preceptivo recurso no que 

expoñía, entre outras  cuestións, feitos moi graves que evidencian o 

comportamento inadmisible do xefe de área de Formación, Innovación e 

Investigación Agraria   na súa condición de funcionario público. No citado 

escrito denúnciase o acoso laboral   que sofre a funcionaria e os seus 

compañeiros de traballo. 
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Este recurso é estimado pola Administración, emendando por tanto a actuación 

do xefe de Área. 

 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1. Dispón o  Centro de Investigacións Agrarias de Mabegondo  (CIAM)  de plan 

de igualdade? 

 

2. Visto o escrito de recurso presentado pola funcionaria e en virtude do 

mesmo realizado o informe favorable de concesión de prórroga de servizo 

activo pola Administración, procedeuse  por parte da  Administración á apertura 

dun expediente de investigación por acoso?  

 

3. De ser negativa a anterior resposta  vaise proceder á apertura do citado 

expediente?  

 

4. Ostenta na actualidade o xefe de Área de Formación, Innovación e 

Investigación Agraria a facultade de emitir informes sobre a concesión ou 

denegación de prorrogas de servizo activo que poidan ser presentadas? 

 

Parlamento de Galicia, 10 de abril de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/04/2025 17:39:14 

 

Lara Méndez López na data 10/04/2025 17:39:24 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

María Carmen Rodríguez Dacosta, María Elena Espinosa Mangana e Silvia 

Longueira Castro, deputadas pertencentes ao Grupo Parlamentario dos 

Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da 

Cámara, presentan ante a Mesa a seguinte pregunta para a súa resposta escrita. 

 

Coñecida a última execución orzamentaria  do ano 2024 facilitada polo 

Goberno da Xunta de Galicia, compróbase que os programas: 

 

- 322A. Fomento da empregabilidade  ten unha execución do 46,6  %  no 

ano 2024. 

 

- 323 A. Formación profesional para desempregados ten unha execución 

do 47,9 % no ano 2024. 

 

-  323 B. Formación profesional de ocupados ten unha execución do 41,5 

% no ano 2024  

 

Por iso, as deputadas que asinan solicitan en resposta escrita contestación ás 

seguintes preguntas: 

 

1. Que valoración realiza o Goberno galego da baixa execución en materia  de 

políticas activas de emprego durante os últimos 10 anos?  

 

2. Que medidas vai adoptar o Goberno galego para corrixir a baixa execución 

en  materia de políticas activas de emprego?  

 

Parlamento de Galicia, 10 de abril de 2025 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Carmen Rodríguez Dacosta na data 10/04/2025 18:21:53 

 

Elena Espinosa Mangana na data 10/04/2025 18:22:08 

 

Silvia Longueira Castro na data 10/04/2025 18:22:22 

 

C
SV

: R
EX

PG
-j0

pt
vE

jh
u-

8
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

80408

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


XII lexislatura. Número 190. 22 de abril de 2025 BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA

80409

ESTRUTURA DO BOLETÍN OFICIAL DO PARLAMENTO DE GALICIA 
 

1. PROCEDEMENTOS PARLAMENTARIOS  
1.1. PROCEDEMENTOS DE NATUREZA NORMATIVA 

1.1.1. NORMAS APROBADAS  
1.1.2. PROPOSTAS DE NORMAS 

1.2. PROCEDEMENTOS ESPECIAIS DE CARÁCTER INSTITUCIONAL 
1.2.1. INVESTIDURA 
1.2.2. MOCIÓN DE CENSURA 
1.2.3. CUESTIÓN DE CONFIANZA 

1.3. PROCEDEMENTOS DE CONTROL E IMPULSO 
1.3.1. CONTROL SOBRE AS DISPOSICIÓNS DA XUNTA CON FORZA DE LEI    
1.3.2. COMUNICACIÓNS DA XUNTA DE GALICIA 
1.3.3. EXAME DE PROGRAMAS E PLANS 
1.3.4. ACORDOS, RESOLUCIÓNS OU PROPOSTAS DE COMISIÓNS ESPECIAIS OU DE INVESTIGACIÓN 
1.3.5. MOCIÓNS 
1.3.6. PROPOSICIÓNS NON DE LEI 
1.3.7. OUTRAS PROPOSTAS DE RESOLUCIÓN E ACORDOS 
1.3.8. PROCEDEMENTOS DE CONTROL ECONÓMICO E ORZAMENTARIO 

1.4. PROCEDEMENTOS DE INFORMACIÓN 
1.4.1. INFORMACIÓNS REMITIDAS POLA XUNTA DE GALICIA 
1.4.2. SOLICITUDES DE COMPARECENCIA  
1.4.3. INTERPELACIÓNS 
1.4.4. PREGUNTAS 
1.4.5. RESPOSTAS A PREGUNTAS 
1.4.6. SOLICITUDES DE DATOS, INFORMES E DOCUMENTOS DE DEPUTADOS E DE COMISIÓNS 
1.4.7. RECONVERSIÓNS POR FINALIZACIÓN DO PERÍODO DE SESIÓNS 

1.5. PROCEDEMENTOS RELATIVOS A OUTRAS INSTITUCIÓNS E ÓRGANOS 
1.6. PROCEDEMENTOS DE ELECCIÓN, DESIGNACIÓN E PROPOSTA DE NOMEAMENTO 
1.7. PROCEDEMENTOS RELATIVOS AO DEREITO DE PETICIÓN 

2. ELECCIÓN E COMPOSICIÓN DO PARLAMENTO, RÉXIME E GOBERNO 
INTERIOR, ORGANIZACIÓN E FUNCIONAMENTO 
2.1. ELECCIÓN DO PARLAMENTO 
2.2. COMPOSICIÓN DO PARLAMENTO E DOS SEUS ÓRGANOS 
2.3. RÉXIME E GOBERNO INTERIOR 
2.4. ORGANIZACIÓN E FUNCIONAMENTO DO PARLAMENTO 

3. ADMINISTRACIÓN DO PARLAMENTO DE GALICIA 

4. INFORMACIÓNS E CORRECCIÓNS DE ERROS 
4.1. INFORMACIÓNS 

4.2. CORRECCIÓNS DE ERROS

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7


BOLETÍN OFICIAL DO 
PARLAMENTO DE GALICIA

Edición e subscricións: 
Servizo de Publicacións do Parlamento de Galicia. Hórreo, 63. 15702. Santiago de Compostela. 
Telf. 981 55 13 00. Fax. 981 55 14 25 
Dep. Leg. C-155-1982. ISSN 1133-2727 

C
SV

: B
O

PG
D

SP
G

-E
TC

O
lh

Su
V-

7
Ve

rif
ic

ac
ió

n:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPG-ETCOlhSuV-7

		2025-04-22T14:12:42+0200




